
Příloha 1:  Vzor informovaného souhlasu 

Informovaný souhlas s poskytnutím rozhovoru k  

bakalářské práci 

Téma bakalářské práce: Vnímání kvality života osob s narušenou komunikační schopností po 

cévní mozkové příhodě 

Autor: Marie Suchá  

Název pracoviště: Pedagogická fakulta Univerzity Karlovy, Katedra speciální pedagogiky 

Prohlášení:  

1. Souhlasím s poskytnutím rozhovoru, jeho nahráváním a s poskytnutím dalších 

informací s tím souvisejících. 

2. Souhlasím s tím, že údaje získané ve výzkumném šetření mohou být prezentovány 

v závěrečné práci,  a to se zachováním anonymity mé osoby. 

3. Jsem si vědom/a, že obsahem rozhovoru a informací s tím souvisejících mohou být 

rovněž osobní a citlivé záležitosti či obtížná témata.  

4. Rozumím tomu, že není mou povinností odpovídat na obtížné a nepříjemné otázky. 

5. Rozumím tomu, že kdykoliv mohu rozhovor ukončit a zrušit svoji účast na tomto 

projektu.  

6. Jsem si vědom/a toho, že budu-li mít jakoukoliv otázku týkající se výzkumného šetření, 

mohu se obrátit na organizátorku výzkumného šetření, která mi dotazy zodpoví.  

7. Rozumím všemu výše uvedenému a souhlasím s tím.  

 

……………………………….   ………………………………  

              Jméno a příjmení           Podpis 

 

V ………………………………. 

Dne ……………………………. 



Příloha 2: Česká verze dotazníku WHODAS 2.0: verze s 36 otázkami pro odborného 

testujícího 



 



 



 



 



 



 



 



 



 



 



 



Příloha 3: Ukázka polostrukturovaného rozhovoru (respondent č. 1) 

1. Jak jste vnímal/a následky CMP, zejména NKS bezprostředně po CMP, jak jste se s tímto 

vyrovnávala? Jak tuto skutečnost vnímáte nyní? 

„No po příhodě jsem nemohl jako chodit, což se zlepšilo, protože jako jsem hodně cvičil, 

ale jako ta ruka se nezlepšila no (povzdech). Špatně se mi s tím vyrovnávalo, hlavně tedy 

kvůli té ruce, to mi opravdu dělalo jako ten problém. Ale víte co, no, jako  ta jako afázie mi 

dělala ze začátku větší problémy než teď, uměl jsem říct jen například jako-dobrý den- a to 

bylo všechno, s tím jsem se vyrovnal jako i  rychleji. No teď jsem i v té jako afázii mnohem 

lepší, jenom mám to slovo jako, … to je pro mě takový jako odrazový můstek, to mě trochu 

štve. 

 

2. S jakým ohlasem, s jakými reakcemi jste se setkal/a z počátku ze strany Vaší rodiny, ze 

strany nejbližších?  

„Ale jo, musím říct, že jako celkově úplně super. Já jako jsem se na tom podílel a sám jsem 

se taky snažil. Ale jako moje rodina mě hodně jako to, podporovala. I myšlenkově i v té 

jako, no, jako rehabilitaci. Ale jinak jako super, nebyla to sranda.“ 

„Moje jako starší dcera mi hodně pomáhala. Jezdila za mnou. Já jsem jel do jako  [název 

nemocnice] a tam jsem byl týden na jako JIP, jako pak jsem šel na pokoj a ona mi zařídila, 

že budu v [název města]. To byly jako ty rehabilitace. Jako, no, bylo to drahý, ale jako stálo 

to za to. Mně to dalo hodně (úsměv).“ 

 

3. S jakými reakcemi jste se setkal/a, setkáváte z důvodu vaší NKS od veřejnosti? 

„Jako úplně super. Občas jim říkám, třeba v jako, jako restauraci, že mám afázii, aby s tím 

počítali, tak je upozorním. Ale ví to jako třeba kamarádi, kteří tam za mnou chodí, tak ty 

jim to jako třeba jako řeknou. No a vždycky jsou v pohodě, nejsou jako žádné špatné 

reakce.“ 

 

4. Jak tyto skutečnosti vnímali Vaši přátelé, sociální kontakty? 

„Já moc ty kamarády a kontakty nemám, jako nevyhledávám je taky tady a jako někomu 

třeba vadilo, že mluvím pomalu no. Ale třeba na jako těch jako rekondičních pobytech, jak 

teď jedu, tak tam potkávám jako nové lidi. Jako tam jsou úplně skvělý lidi.“ 



5. Jaké emoce jste pociťoval/a po CMP a na počátku diagnózy afázie? 

„No jako, víte,  jako hlavně kvůli ztrátě práce, kvůli té ruce, to jako jsem se s tím vyrovnával 

jako blbě. A taky jsem si jako nedovedl představit, jak to všechno jako bude, to mi dělalo 

asi největší problém. Protože jsem se bál, že všechno bude jinak, což byla jako pravda. Jako 

ale já jsem za to rád, protože se teď koukám jinýma jako očima na svět, než předtím a 

všímám si více věcí“ 

 

6. Měl/a jste nějakou podporu ze strany rodiny, přátel, popřípadě někoho jiného ? Jak vás 

podporují teď? Kde nebo v kom vidíte největší oporu? 

„No nejvíce rodina, pak jsem tedy v [název organizace], tak mám podporu. A v tom [název 

města], tam to bylo taky super, ale jako stálo to hodně peněz, ale stálo to za to.“ 

 

7. Měla Vaše NKS a jiné následky CMP dopad na Váš profesní život/změnu povolání? 

„No víte, já jsem vyučený umělecký rytec kovu a pak jsem no (ukáže na svou pravou ruku), 

takže jsem nemohl pokračovat jako kvůli jako té ruce. No a tak jsem byl v tom invalidním 

důchodu, první 2 roky a pak jsem byl v normálním důchodu. A povolání jsem neměnil, to 

nemělo cenu.  No my vlastníme jako byt, takže jsem neměl potřebu hrabat peníze. A tu svojí 

práci jsem jako předtím miloval.“ 

 

8. Jak ovlivnila NKS Vaše sebepojetí, sebevědomí, Vaši psychiku? 

„No jako já už jsem jako říkal, že jako se teď jako koukám jinak na věci a jako žiju jako 

každý den tak, jako kdyby byl poslední. (pauza) Jako si to užívám“ 

 

9. Jaké největší omezení vnímáte spojené s NKS? 

„Jako se týče jako volání, jako, jako když s vámi mluvím, tak jako mluvím. Ala jako když to 

nemůžu a nemůžu říct, tak ten jako, s kým volám, tak to jde hůř, než když se takhle jako 

vidíme no. Ale jako když si s někým neznáte, takto je jako horší. Kdy jako neví, že mám 

afázii (povzdech). Ale já jako s tou afázií říkám, že jako je to tak jak to je, protože jako, jako 

to, že špatně mluvím a trvá mi to dýl, tak to je občas problém pro mě.“ 

 



10. Jak vypadá nyní Váš sociální život, s kým se nejčastěji setkáváte? Jak se liší Váš soc. 

život před a po CMP, NKS? 

„No já moc ty kamarády nevyhledávám. Jako jsem raději s rodinou taky. (pauza) No jako 

já mam spíš ty lidi v té afázii, no to je jako úplně super, no. To je jako sranda a taky jako 

jezdím na ty rekondice jako a letos jedu pětkrát na ten pobyt a jako těším se na to jako moc 

(úsměv).“ 

 

11. Bydlíte sám, nebo s někým, popř. v nějaké pobytové službě? 

„No jako s manželkou a s tou jako mladší dcerou, ta je jako dospělá, ale má vážnou nemoc. 

Chvilku je to soužití dobrý, chvilku nedobrý, ale jako no je to normální. Střídá se. Lidi si na 

to z okolí zvykli.“ 

 

12. Jak vnímáte Vaši samostatnost? V jaké oblasti samostatnosti vnímáte největší potíže? 

„No jako co zvládnu, tak zvládnu, nezvládnu toho jako toho tolik, jako co jsem zvládl před 

tou nemocí. Ale jo, tak jako já mám rád, když se něco děje, furt, furt. Mám rád, když mám 

jako co dělat.“ 

 

13. Dokážete se sám pohybovat? Zvládáte se orientovat po městě, nebo potřebujete doprovod 

či pomoc? 

„No jako já po městě jezdím tramvají, metrem, kousek pěšky. Ale jako musím se přiznat, že 

jako co dělám na těch rekondicích jako nedělám tady v Praze (smích). Tam si chci něco 

dokázat (úsměv).“ 

 

14. Jaký je váš partnerský život? V čem se liší od situace před CMP? Jak váš partner bere 

NKS a jiné CMP následky? 

„S manželkou už jsem jako těch (píše si číslovku 3 do vzduchu) osmatřicet let. No  jako byly 

tam náznaky, jako jak to v životě chodí, a jako byly nebyly. Jako spolu teďka osmatřicet let 

no. No ale za bolševika to nebylo jako dobrý, uživit tu jako, no rodinu, až už jako po revoluci 

jinačí, tak se to začalo. To jsem rád, protože jako já abych uživil rodinu, tak jsem měl jako 

více prací.“ 

 

15. Vnímáte nějaké pokroky od té doby, co vám byla diagnostikována afázie? 

„Jako určitě se mi to zlepšilo, jak jako jsem říkal to jenom ,dobrý den‘ no. Jako nejsem 

úplně jako spokojený, ale jsem rád, že jako rozumím a můžu mluvit, ne jako ta jako [jméno], 

ta jako moc nemůže mluvit a jako musí hodně jako psát.“ 



16. Jaká je vaše situace v oblasti samostatného pohybu nyní a jaké byla bezprostředně po 

CMP? 

„No jako já jsem teda jako berli ze začátku nepotřeboval, protože já jako bývalý sportovec 

jsem to jako chtěl dokázat (smích). Tak jsem jako po té nemoci v té nemocnici se šoural, 

takže se mi ta noha zlepšila. No a teď chodím úplně jako super, jenom ta ruka jako no. A to 

mi i jako říkali, že na kole nemůžu jako, ale jako já naopak jako mi to dělá dobře a jezdím 

pak po parku tady.“ 

 


